
 

 

 

 

 

 

 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 

3011 AD Rotterdam 

 

 

 

Schriftelijke vragen over essentaksterfte 

 

 

     Rotterdam, 1 mei 2018 

 

Geacht college, 

 

In heel Nederland heeft de essentaksterfte toegeslagen als gevolg van een Aziatische 

schimmel. Ook in de Rotterdamse regio zullen de komende jaren duizenden bomen 

moeten worden gekapt vanwege de essentaksterfte.1  

In Rotterdam staan naar schatting 16.000 essen; het is hier een veel voorkomende 

soort. Essen staan in onze Maasstad langs vele straten en lanen en komen ook in vrijwel 

alle bossen en recreatiegebieden voor. Er vindt nog geen grootschalige kap plaats, maar 

groots ingrijpen lijkt echter onvermijdelijk want anders is de veiligheid van 

Rotterdammers in het geding. Naar verwachting gaat 90% van de bomen dood als er niet 

wordt gehandeld. 

GroenLinks wil het groen van onze stad behouden. Essen zijn een kenmerkend groen 

onderdeel van Rotterdam. GroenLinks vindt het onacceptabel als deze veelvoorkomende 

bomensoort uit onze stad dreigt te verdwijnen met alle gevolgen van dien voor de 

overige dieren en planten in de stad.  

We hebben daarom de volgende vragen aan het college: 

1. Hebt u een overzicht van de huidige conditie van de essen in de stad? Hoeveel 

van de essen zijn al aangetast door deze schimmel en hoeveel essen zijn al 

gekapt?  

2. Bent u bereid in te grijpen voordat alle essen zijn aangetast door schimmel? Zo 

nee, waarom niet? 

3. Op welke wijze denkt u grootschalige sterfte dan wel kap te kunnen voorkomen? 

4. Welke gevolgen verwacht het college dat de essentaksterfte heeft op de 

Rotterdamse bomenpopulatie en de algehele Rotterdamse flora en fauna? 

5. Heeft de gemeente contact met Staatsbosbeheer (verantwoordelijk voor 

verschillende recreatiegebieden in de regio) over de essentaksterfte?  

6. Heeft de gemeente hierbij afspraken gemaakt over een gezamenlijke aanpak en 

kennisuitwisseling? Zo ja, wat zijn deze afspraken? Zo nee, is het college alsnog 

bereidt hierover met Staatsbosbeheer in gesprek te gaan? 

 

                                    
1 https://www.ad.nl/rotterdam/es-wordt-steeds-zeldzamer-in-rijnmond-door-essentaksterfte~aafb2bde/, 
geraadpleegd op 1 mei 2018. 

https://www.ad.nl/rotterdam/es-wordt-steeds-zeldzamer-in-rijnmond-door-essentaksterfte~aafb2bde/


Voor de Rotterdamse parken, straten en lanen vormt de es een beeldbepalende boom. 

Bovendien zijn de Rotterdamse essen vaak grote bomen die een belangrijke bijdrage 

leveren in de stad aan het groene leefklimaat. De gemeente Utrecht heeft vergevorderde 

plannen om de essentaksterfte grootschalig aan te pakken.2 Voor onderzoek van alle 

essen heeft Utrecht 5 miljoen euro gereserveerd maar er wordt rekening gehouden met 

een veelvoud daarvan.  

7. Heeft het college een plan van aanpak voor de Rotterdamse essen? Zo ja, bent u 

bereid dit plan van aanpak te delen met de gemeenteraad en hierbij de financiële 

dekking/gevolgen te melden? Zo nee, bent u bereidt alsnog een plan van aanpak 

te maken en zo zorg te dragen voor het groen houden van de Rotterdamse 

straten en lanen? 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 
 

 

Astrid Kockelkoren 

 

 

 

                                    
2 https://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/parken-en-groen/bomen/ziekten-en-plagen/essentaksterfte/, 
geraadpleegd op 1 mei 2018. 

https://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/parken-en-groen/bomen/ziekten-en-plagen/essentaksterfte/

